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روح  ا... سهرابی در یک گفت  وگوی 
آخرین  تشریح  ضمن  رادیویی 
وضعیت برخی فیلم  های مشکل  دار 
فرم  تکمیل  از  »کاناپه«  مانند 
حضور در جشنواره از سوی عوامل 
فیلم تازه کیانوش عیاری خبر داد. 
مدیرکل دفتر نظارت بر عرضه و 
نمایش فیلمسازمان سینمایی در 
گفت  وگویی با »استودیوهشت« رادیو 
نمایش درباره وضعیت اکران فیلم  ها، 
فیلم  های توقیفی و همچنین حضور 
فیلم  ها در جشنواره فیلم فجر سخن 
گفت. وی در ابتدا با اشاره به وضعیت 
اکران فیلم  های سینمایی عنوان کرد: 
به دلیل شرایطی که در چند ماه اخیر 
چندان  تهیه  کنندگان  بود  حاکم 
تمایلی به اکران فیلم  ها نداشتند ولی 
از حدود دو، سه هفته پیش وضعیت 
تغییر کرده است و وضعیت استقبال 
از فیلم  ها هم به نظر می  رسد که بهتر 
شده است. بنابراین تقاضا برای اکران 
فیلم  ها هم خدا را شکر بیشتر شده 
است و امیدواریم این سیر صعودی 
باشد. سهرابی درباره جشنواره فیلم 
فجر و اینکه چه پیش  بینی  ای دارد، 
گفت: جشنواره فجر جدای از فضای 
کلی جامعه نیست اما تقاضاهایی 
که  دارد  وجود  جشنواره  برای 
که  انگشت شماری  تعداد  منهای 
به هر دلیل از جمله مشکلات فنی 
حاکم بر فیلم اجازه ندهد آثار به 
جشنواره برسد، مجموع فیلم  هایی 
که تولید شده یا در دست تولید است، 
اعلام آمادگی کرده  اند و می  تواند 
به لحاظ زمان  بندی به جشنواره 
پیش  رو  که  جشنواره  ای  برسد. 
داریم جشنواره متنوع و پرباری 
خواهد بود و حتی برخی از فیلم  ها 
می  تواند باعث غافلگیری مخاطب 
شود. وی درباره وضعیت اکران در 
ماه اخیر تصریح کرد: شرایط اکران 
در چند ماه اخیر مورد رضایت ما 
نبود. ما چند ماه قبل  تر رکوردهای 

مختلفی را در استقبال مخاطبان 
داشتیم به ویژه ماه  های محرم و صفر 
که هر سال ایام کم مخاطب بود و 
امسال در آن مقطع هم فیلم  های 
پرمخاطبی داشتیم. در ادامه آن 
روند توقع ما این بود که سیر صعودی 
ادامه  دار باشد که با این ماجراها کمی 
افت پیدا کرد و وضعیت به لحاظ 
اقتصادی برای سینما بغرنج شد. 
سهرابی ادامه داد: از چند هفته پیش 
چرخ سینما دوباره به حرکت درآمد 
و فیلم  ها به تدریج به سمت اکران 
می  آیند و تصور ما این است که جریان 
فیلم  ها و استقبال عمومی تسری پیدا 
می  کند و در ایام جشنواره هم شور 
و حال همیشگی و اقبال عمومی 
را خواهیم دید. مجری در ادامه با 
اشاره به چالش  های سینماگران و 
حضور برخی سینماگران با وجود 
پرونده قضائی در جشنواره فجر سوال 
کرد که سهرابی اظهارکرد: شاید 
مدتی پیش سخت  تر می  شد این 
سوال را جواب داد اما در حال حاضر 
پیگیری  ها و اقبال سینماگران برای 
حضور در جشنواره را می  بینم. وی 
اضافه کرد: چالش  ها و مشکلاتی 
به وجود آمد، بعضا پرونده  های قضائی 
تشکیل شد. تعدادی از سینماگران 

که با هر منطقی که خودشان باید 
پاسخگو باشند وارد مسائل سیاسی 
و امنیتی شدند و طبیعتا در مسیر 
دیگری رسیدگی می  شود اما همین 
به  نسبت  ما  که  نشد  باعث  هم 

سرنوشت دوستان بی  تفاوت باشیم.
پیگیراکرانفیلمها

سهرابی تصریح کرد: در این چند 
هفته کمیته حمایت قضائی که در 
سازمان سینمایی تشکیل دادیم 
مرتب پیگیر پرونده  های دوستان 
است و با مسئولان محترم قوه قضائیه 
در حال رایزنی بوده  ایم تا مشکلات را 
به حداقل برسانیم و در جهت رونق 
بخشی به سینمای ایران حرکت 
کنیم. وی اضافه کرد: همکاران بنده 
مرتب پیگیر بودند و از این حیث 
معتقدم که جشنواره فجر به واسطه 
رئیس  شبانه روزی  پیگیری  های 
سازمان سینمایی و دیگر همکاران 
بنده پررونق خواهد بود و بخش 
قابل توجهی از مشکلات سینماگران 
حل خواهد شد. سهرابی در ادامه 
درباره مشکلات برخی از فیلم  ها مثل 
»برادران لیلا« برای اکران سینمایی 
فیلمی  هیچ  است  طبیعی  گفت: 
برای توقیف ساخته نمی  شود عوامل 
فیلم  ها هم پیگیر حل و فصل موضوع 

هستند ما هم تلاشمان را کرده  ایم، 
مشکلاتی حاشیه  ای گریبان فیلم  ها 
را گرفته است. ما هم طبیعتا پیگیر 
اکران این فیلم  ها هم خواهیم بود. 
خود صاحبان آثار هم در حل و فصل 
گره  های بعضا کوری که افتاده تأثیر 
دارند. وی با بیان اینکه در یکی دو 
ماه اخیر عوامل خیلی از فیلم  ها که 
شاید قبلا تمایلی نداشتند حداکثر 
همکاری را داشتند، اضافه کرد: 
خیلی از فیلم  ها هم مثل »ملاقات 
خصوصی«، »ابلق« و… مشکلاتی 
داشتند اما به اکران رسیدند و تمام 
هم و غم ما این بوده مشکلات را 
برطرف کنیم. درباره فیلم  هایی که 
الان گرفتار هستند همین مسیر 
را می  رویم. اما متغیرهای دیگری 
هم هستند که در تصمیم نهایی 
برای اکران یک فیلم موثرند و به 
سمت حل و فصل آن موضوعات 
هم رفته  ایم تا در آینده نزدیک به 
اکران برسند. سهرابی در بخش 
دیگر درباره کیانوش عیاری که فیلم 
»ویلای ساحلی« او برای حضور در 
جشنواره فیلم فجر ثبت نام کرده 
بود و همچنین فیلم »کاناپه« که 
هنوز تکلیف آن مشخص نیست، 
توضیح داد: تا جایی که بنده اطلاع 
دارم بله می  دانم که فرم جشنواره 
را پر کرده  اند. وی در پایان عنوان 
کرد: درباره »کاناپه«، بحث این 
فیلم از جمله آثاری است که پوشش 
خانم  های فیلم موضوع اصلی است و 
مربوط به این دوره هم نمی  شود در 
دوره قبل تولید شد و اگر می  توانست 
حل شود در دوره  های قبل این 
اتفاق رخ می  داد. اگر بخواهم صریح 
و صادقانه صحبت کنم چشم  انداز 
مثل  فیلم  این  درباره  روشنی 
فیلم  های دیگر وجود ندارد. موضوع 
بحث پوشش خانم  هاست و بحث 
قانون جمهوری اسلامی که صراحتا 

در این باره ملاحظات دارد. 

به فکر ثبت جهانی 
»روزقصه گویی« باشیم

جشنواره  رسانه ای  نشست 
قصه گویی با حضور حامد علامتی، 
مدیرعامل کانون، محمود مروج و 
محمد گودرزی دهریزی، رئیس و 
دبیر جشنواره( برگزار شد. حامد 
تقارن  به  اشاره  ضمن  علامتی 
اختتامیه این جشنواره با »روزمادر« 
بین المللی  جشنواره  گفت: 
قصّه گویی، یک حرکت فرهنگی 
برای سرگرم کردن کودکان نیست 
بلکه به یک شاخص بزرگ فرهنگی 
در عرصه بین الملل تبدیل شده 
است. اگرچه روزی در تقویم با عنوان 
»روز قصّه گویی« نام گذاری شده اما 
باید به فکر ثبت جهانی آن باشیم؛ 
چراکه »قصّه گفتن« سرمایه ای ملی 
است و باید برای پاسداشت و توسعه 
آن اقدام کرد. او همچنین اضافه 
کرد: نتیجه یکسال تلاش کودکان و 
نوجوانان برای قصّه گویی در کانون 
به بار نشسته است و از ۲۵ دی ماه 
تا روز اختتامیه، مخاطبان شاهد 
برگزاری این جشنواره خواهند بود. 
علامتی با بیان اینکه قصّه گویی 
جهانی  شبکه  قدیمی ترین 
جریان  هدف  است،  پیام رسانی 
قصّه گویی در کانون پرورش فکری 
را »کاشتن بذر ایمان و فرهنگ در 
دل کودکان و نوجوانان« خواند 
و درباره اهمیت توجه به کیفیت 
، بیان کرد: تقویت  جریانِ  محتوا
قصه گویی، مراقبت از شاخص ها و 
سنجش ها، به کیفیت بخشی ضریب 
می دهد؛ ضمن اینکه هر حرکتی 
که انجام می شود، نیاز به بازبینی و 
بررسی دارد و باید به سرمایه تجربه 
بیست وچهار دوره از این جشنواره 

توجه شود.

امیرابیلی،نویسنده:
»چشم  بندی« به لحاظ مالی در مضیقه بود

نویسنده سریال »چشم  بندی« درباره نوشتن فیلمنامه  های 
طنز برای تلویزیون بیان کرد: قصه یکپارچه برای تلویزیون 
تعریف کردن کار راحت  تری است و ریسک آن کمتر است؛ 
اغلب کارها با سریال  های مهران مدیری مقایسه می  شوند؛ در 
حالی که نه شرایط تلویزیون مثل آن موقع است، نه بازیگران آن 
بازیگران   هستند. سریال »چشم بندی« این روزها با بازیگرانی 
از جمله حمید لولایی و مرجانه گلچین روی آنتن شبکه سه 
می  رود. نویسنده این سریال توضیح داد: »چشم بندی« ادامه 
سریال »پلاک ۱۳« است که بیمه سفاش ساخت آن را داده 
بود؛ با این تفاوت که بازیگران، موضوع و نوع ساخت کار متفاوت 
است و فقط تیمی که پشت آنها بوده، یکی است. وی در عین 
حال از دشواری  های ساخت کار طنز در تلویزیون سخن گفت و 
معتقد است شرایط تلویزیون دیگر مثل آن موقع نیست. به گفته 
این نویسنده، ۲۰ قسمت از »چشم بندی« آماده پخش و قرار 
است حدود ۵۰ قسمت به تولید برسد. فیلمنامه سریال هم در 
حال نگارش است و در مواقعی ممکن است ساخت ادامه این 
سریال به روز به پخش برسد. امیر ابیلی، نویسنده »چشم بندی« 
در گفت  وگویی با ایسنا، درباره ساخت این سریال و نگارش 
آن، توضیح داد: تا جایی که اطلاع داشتم بازخوردها از سریال 
»پلاک۱۳« مثبت بود. این اولین پروژه سریال سازی صنعت 
بیمه بود و تاکید داشتند ادامه پیدا کند. بعداز پیگیری  ها طرح 
جدید ارائه دادیم که متفاوت از سریال »پلاک ۱۳« باشد. وی 
درباره تفاوت سریال »پلاک ۱۳« با »چشم بندی« تصریح کرد: 
»پلاک ۱۳« سیتکام بود و پی رنگ اصلی نداشت اما شخصیت 
داشت که در هر قسمت اتفاقاتی برای آنها می  افتاد. ساخت 
سیتکام در مجموع دشوار است؛ قصه یکپارچه برای تلویزیون 
تعریف کردن کار راحت  تری است و ریسک آن کمتر است. او 
که در سریال  های »باخانمان« و »همسایه« به عنوان مشاور 
فیلمنامه حضور داشته است، با اشاره به تاثیر کمبود بودجه بر 
کیفیت کارها عنوان کرد: سریال »چشم بندی« به لحاظ بودجه 
در مضیقه بود، اما با تمهیداتی که تهیه  کننده داشت، در نهایت 
به بازیگران بهتری نسبت به »پلاک ۱۳« رسیدیم. این نویسنده 
همچنین انتخاب زمان پخش »چشم بندی« را از مشکلات آن 
عنوان کرد و گفت: مردم اغلب عادت دارند سریال را در ساعت 
مشخص خود ببینند. اینکه مجموعه  ای نمایشی در یک باکس 
غیرمتعارف پخش شود کمی برای مخاطب غیرعادی است. اما 
در مجموع کار در این سری نسبت به »پلاک ۱۳« پخته  تر است 
به دلیل اینکه متوجه شدیم صنعت بیمه از حوزه نمایشی چه 
می  خواهد. کاراکتر ما کارشناس بیمه است و می  تواند پرونده 
پیگیری کند. کار سیتکامی نیست، لوکیشن  ها متنوع است 
و بازیگران بهتر هستند. نویسنده سریال »نجلا« یادآور شد: 
آقای احمدلو به پیشنهاد تیم و خود شبکه کار را کارگردانی 
کردند. البته دوستان دیگری هم پیشنهاد شدند اما برخی 
فرصت نداشتند و برخی سرِ کارهای دیگری بودند و برخی را 

هم تلویزیون تمایل نداشت با آنها همکاری کند. 

تدوین »تاسیان« به پایان رسید
»تاسیان«  داستانی  فیلم  تدوین 
و  پارسا  عزیزی  مهرداد  کارگردانی  به 
تهیه کنندگی فاطمه باقری به پایان رسید. 
به گزارش 7 روابط عمومی پروژه، این فیلم 
برای حضور در جشنواره های معتبر داخلی 
و خارجی آماده می شود. »تاسیان« در 
لوکیشن هایی واقع در شهر تهران و شهرستان 
الموت جلوی دوربین ادریس محمودی رفته 
بود. در این فیلم بازیگرانی چون فاطمه شکری، 
نازنین کیوانی، ریحانه فولادی، اسدا... دوستی، 
سعید چگینی، قربان شعبانی، آوا محمدی و 

مهرسانا خلیلی به ایفای نقش پرداخته اند.
 

مسابقه استعدادیابی صدا 
مسابقه استعدادیابی رادیویی »آورد صدا« 
کاری از گروه اخلاق و زندگی شهروندی رادیو 
تهران است که از این هفته جمعه ۲۳ دیماه، 
از ساعت  ۱8و۳۰ روی موج FM ردیف ۹۴ 
مگاهرتز می رود. مهرانا رزم آر، تهیه کننده برنامه 
جدید »آوردصدا« گفت: مسابقه استعدادیابی 
رادیویی »آوردصدا« از این هفته جمعه ۲۳ 
دیماه، با حضور اساتید و داورانی همچون 
بهروز رضوی و علیرضا جاویدنیا از رادیو تهران 
پخش می شود. وی با اشاره به اهداف این برنامه 
افزود: برنامه »آوردصدا« با هدف ایجاد نشاط و 
سرگرمی حاصل از یک رویداد چالشی مهیج 
برای مخاطبان با پرداختن به هنر جاودانه صدا 
از منظری نو در شاخه های مختلف گویندگی 
و اجرا شرکت کنندگان را وارد رقابت می کند. 
تهیه کننده برنامه جدید »آورد صدا« با بیان 
بخش های مختلف مسابقه استعدادیابی صدا 
خاطرنشان کرد: مسابقه شامل بخش های 
متنوعی که شاخه های گویندگی کتاب، دکلما 
توری، بازیگری رادیو و اجرای بداهه است. 
از این روی به صورت غیرمستقیم در بخش 
گویندگی کتاب معرفی کتاب و مشتاق سازی 
و دانش افزایی صورت خواهد گرفت. مهرانا 
رزم آر، بیان کرد: بازیگری رادیو مقوله ای 
جذاب اما در هاله ای از ابهام برای مخاطبان 
است، علاقه مندان به گویندگی و بازیگری 
چه به عنوان شرکت کننده چه مخاطب، مرز 
بین این دو ژانر را خواهند شکست و به ماهیت 
این شاخه هنری و جذابیت های آن پی خواهند 
برد. همچنین، در بخش اجرای بداهه توانایی 
شرکت کنندگان را در بداهه گویی و سخنوری 
خواهیم سنجید، با این نگاه که اهمیت این 
مهارت برای موفقیت گویندگان در اجرای 
قالب هایی مانند پادکست و یا ضرورت آن در 
ارتباطات اجتماعی مخاطبان نمایان می شود. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 دموکرات ها خواستار 
اخراج ترامپ برزیل از آمریکا 

بعداز حمله حامیان بولسونارو به کنگره برزیل مشابه 
حمله ششم ژانویه ۲۰۲۱ طرفداران ترامپ به کنگره 
آمریکا، برخی قانونگذاران آمریکایی از جو بایدن خواستند 
رئیس جمهور سابق برزیل را که در فلوریدا بستری است، 
از ایالات متحده اخراج کند. بولسونارو که در انتخابات 
ریاست جمهوری در مقابل رقیب چپگرای خود »ایناسیو 
لولا دا سلیوا« شکست خورد، دو روز قبل از پایان دوره 
ریاست جمهوری اش به تاریخ اول ژانویه، برزیل را ترک 
و به فلوریدا سفر کرد. وی مشارکت در این حمله را که 
برخی با حمله ششم ژانویه حامیان ترامپ به ساختمان 
کنگره آمریکا مقایسه کرده اند، مورد انتقاد قرار داده و رد 
کرده است. الکساندر اوکاسیو کورتز عضو دموکرات کنگره 
در توئیتی نوشت: حدود دو سال از روزی که کنگره آمریکا 
مورد حمله فاشیست ها قرار گرفت، شاهد آن هستیم که 
جنبش های فاشیستی در خارج تلاش می کنند همان 
کار را در برزیل انجام دهند. باید در همبستگی با دولت 
لولا که به شکل دموکراتیک انتخاب شده، بایستیم. 
ایالات متحده باید پناه دادن به بولسونارو در فلوریدا را 
متوقف کند. خواکین کاسترو نماینده دموکرات گفت: 
»نباید به تروریست ها و فاشیست های داخلی اجازه داد 
از شیوه نامه ترامپ برای تضعیف دموکراسی استفاده 
کنند. نباید به بولسورنارو در فلوریدا پناهندگی داد، 
جایی که او از مسئولیت برای جنایاتش پنهان شده 
است«. او همچنین در حضوری در شبکه سی ان ان از 
آمریکا خواست بولسورنارو را به برزیل استرداد دهد. 
جو بایدن رئیس جمهور آمریکا هم در تماس تلفنی با 
همتای برزیلی خود، اقدامات خشونت آمیز آشوبگران در 
برازیلیا را محکوم کرد. مشخص نیست بولسونارو از چه 
نوع روادیدی برای ورود به آمریکا استفاده کرده است. 
ند پرایس سخنگوی وزارت خارجه آمریکا دوشنبه در 
نشست خبری از اظهارنظر خودداری کرد اما اظهارکرد 
که هر کسی که با ویزای A-۱  وارد کشور می شود، 
روادیدی که مخصوص سران کشورها و سایر مقامات 
دولتی است، اما دیگر مشغول کار رسمی نیست باید 
ایالات متحده را طی ۳۰ روز ترک کند یا برای تغییر در 
وضعیت مهاجرت درخواست دهد. پرایس گفت: اگر فردی 
مبنایی برای حضور در آمریکا ندارد، از سوی وزارت امنیت 
داخلی اخراج می شود. رئیس جمهور سابق برزیل که در 
آستانه برگزاری مراسم تحلیف لوئیز ایناسیو لولا داسیلوا 
به آمریکا رفت، طبق گزارش یک پایگاه خبری برزیلی به 
دلیل مشکلات روده در بیمارستانی در فلوریدای آمریکا 
بستری شده است. بولسوناروی راست افراطی در جریان 
کارزار انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۱8 برزیل هدف 
حمله با چاقو قرار گرفت و از آن زمان تاکنون چندین بار 
تحت عمل جراحی معده قرار گرفته و دست کم شش بار 

در بیمارستان بستری شده است. 

وزیردفاعروسیه:

بهتوسعهسپراتمیخودادامهمیدهیم

روحا...سهرابی:

جشنوارهفجرپررونقخواهدبود

کوتــــاه

وزیر دفاع روسیه ضمن تاکید بر توسعه شبکه سه گانه 
اتمی این کشور در سال ۲۰۲۳، گفت: برنامه های آموزشی 
و تامین تجهیزات نظامی مسکو باید بر اساس تجربیات 
جنگ های سوریه و اوکراین باشد. به گزارش فارس، 
»سرگئی شویگو« وزیر دفاع روسیه از تصمیم مسکو برای 
توسعه و گسترش تسلیحات و سپر اتمی این کشور خبر 
داد. شویگو طی نشست ویدئوکنفرانسی با فرماندهان 
نیروهای مسلح روسیه اظهارکرد: »نیروهای ما در آینده 
نزدیک، زرادخانه سلاح های تهاجمی را گسترش خواهند 
داد. روسیه به توسعه ]شبکه[ سه گانه اتمی و حفظ آمادگی 
رزمی خود در سال ۲۰۲۳ ادامه می دهد.« به نوشته 
خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی با بیان اینکه روسیه به 
توسعه سپر اتمی به عنوان ضامن اصلی حاکمیت و تمامیت 

ارضی خود ادامه می دهد، توضیح داد: برنامه های آموزش 
و تامین تجهیزات نیروهای مسلح باید بر اساس تجربیات 
به دست آمده در سوریه و اوکراین تدوین شود. وزیر دفاع 
روسیه ضمن تاکید بر لزوم نوسازی خدمات و فعالیت های 

ارتش، اظهارداشت: نیروهای مسلح روسیه امکان استفاده 
از هوانوردی در مناطق جدید عملیات پدافند هوایی مدرن 
دشمن را افزایش خواهند داد. همچنین توانایی های رزمی 
نیروهای هوافضا از نظر عملیات جنگنده ها و بمب افکن ها 
در حوزه بهره برداری از سیستم های مدرن پدافند هوایی 
و هم از نظر بهبود هواپیماهای بدون سرنشین افزایش 
می دهیم. شویگو با بیان اینکه نزدیک ترین برنامه های 
روسیه شامل گسترش زرادخانه سلاح های کوبشی مدرن 
است، توضیح داد: لازم است در اسرع وقت تسلیحات و 
تجهیزات تاکتیکی ارتش روسیه به بالاترین سطح برسد. 
بهبود سیستم مدیریت و ارتباطات ضروری است. برای این 
منظور از فناوری های هوش مصنوعی به طور فعال استفاده 

خواهد شد.

حکم بازداشت »عمران خان« صادر شد
بازداشت  اعلام کردند که حکم  پاکستان  رسانه های 
نخست وزیر سابق و چند تن از مسئولان ارشد حزب تحریک 
این کشور صادر شده است. به گزارش مهر به نقل از ایندیاتودی، 
رسانه های پاکستان اعلام کردند مسئولان حقوقی و رسیدگی 
به تخلفات در کمیسیون انتخابات پاکستان پس از بررسی پرونده 
ادعای توهین عمران خان به کمیسیون انتخابات، حکم بازداشت 
»عمران خان«، نخست وزیر سابق و رهبر مخالفان و رئیس 
حزب تحریک را صادر کرده است. همچنین حکم بازداشت 
۲ نفر از مسئولان ارشد حزب تحریک هم صادر شده است. بنا 
بر اعلام کمسیون انتخابات پاکستان این احکام بازداشت قابل 
تبدیل به قرار وثیقه هستند. نخست وزیر سابق پاکستان پس از 
برکناری دولتش در فروردین ماه امسال به دفعات کمیسیون 
ملی انتخابات و رئیس آن را به فساد و همکاری با ائتلاف احزاب 
سیاسی برای جلوگیری از انتخابات زود هنگام متهم کرده است. 
کمیسیون ملی انتخابات پاکستان از چند ماه پیش در حال 
بررسی پرونده توهین عمران خان به کمیسیون انتخابات است.

 
 تدارکات آلمان 

برای ارسال تانک به اوکراین
معاون صدراعظم آلمان از احتمال ارسال تانک های سنگین 
لئوپارد به کی یف برای نبرد علیه روسیه خبر داد. به گزارش 
فارس، پس از آن که هفته گذشته، »جو بایدن« رئیس جمهور 
ایالات متحده آمریکا و »اولاف شولتز« صدراعظم آلمان در 
بیانیه ای مشترک از تصمیم برای افزایش ارسال تسلیحات به 
اوکراین برای مقابله با روسیه، »رابرت هابک« معاون صدراعظم 
و وزیر اقتصاد آلمان نیز از تدارکات برلین برای ارسال تانک  های 
»لئوپارد« به کی یف برای نبرد با مسکو خبر داد. بنا بر گزارش 
شبکه روسی راشاتودی، هفته گذشته آلمان از تحویل ۴۰ 
خودروی جنگی پیاده نظام »ماردر« و یک سامانه پدافند هوایی 
پاتریوت ساخت آمریکا به کی یف خبر داد. با این حال دولت 
اولاف شولتز تحت فشار اوکراین و برخی سیاستمداران آلمانی 
و اروپایی قرار گرفته تا تانک های لئوپارد را به بسته کمک های 
نظامی به کی یف بیفزاید. این مقام آلمانی در حالی چنین 
اظهاراتی را مطرح کرده است که دولت اوکراین بارها از برلین 
کرده تا تانک های سنگین »لئوپارد ۲« به این کشور بدهد. 
وی در مصاحبه روز یکشنبه خود با شبکه »آ آر د ۱« گفت 
که احتمالا  تحت فشارهای بیرونی مجبور به ارائه این تانک ها 
به کی یف شود. با این حال، رئیس  کمیته امور دفاعی پارلمان 
آلمان نیز اخیرا  در این زمینه گفته است: »استدلال صدراعظم 
آلمان بر این اساس بوده که ما نباید به تنهایی عمل کنیم ولی با 
توجه به تصمیم فرانسه )برای ارسال سلاح به اوکراین( شولتز 
باید بپذیرد که زمان ارسال تسلیحات پیشرفته تر فرارسیده 
است.« از زمان آغاز عملیات نظامی روسیه در اوکراین در اسفند 
ماه گذشته، کشورهای غربی به ویژه آمریکا و انگلیس با تشدید 
فشار تحریم های روسیه و ارائه کمک های نظامی به اوکراین 

بیش از پیش به آتش ناآرامی ها در این کشور دامن زده اند.

دبیر شورای امنیت روسیه گفت: رویدادها در اوکراین 
درگیری بین مسکو و کی یف نیست، بلکه رویارویی نظامی 
بین روسیه و ناتو به رهبری آمریکاست. به گزارش فارس، 
»نیکلای پاتروشف« بیان داشت: روسیه اکنون در حال جنگ 
با ائتلاف نظامی ناتو تحت هدایت آمریکا در اوکراین است و 
غرب در تلاش است روسیه را از هم فروبپاشد و در نهایت آن را 
از نقشه سیاسی جهان پاک کند. وی در اظهاراتش بیان کرد: 
خودکفایی روسیه، غرب را که به دنبال تجزیه آن است، آشفته 

می کند. به گفته این مقام امنیتی روس، روسیه به ارتش 
و اطلاعات قوی برای خنثی کردن تهدیدهای نظامی نیاز 
دارد. به گزارش رویترز، پاتروشف اظهارداشت: رویدادها در 
اوکراین درگیری بین مسکو و کی یف نیست، رویارویی نظامی 
بین روسیه و ناتو و بیشتر از با همه ایالات متحده و بریتانیاست. 
به گزارش اسپوتنیک، او همچنین وضعیت جهان را بسیار 
آشفته و دشوار توصیف و ابراز امیدواری کرد در سال ۲۰۲۳ 
این وضعیت بهبود یابد. اخیرا سخنگوی کرملین تاکید کرد: 

کمک  تسلیحاتی غرب به اوکراین مانع دستیابی ارتش روسیه 
به اهداف نظامی خود نخواهد شد. او این اظهارات را همزمان 
با زمزمه هایی مبنی بر ارسال تانک ها  و خودروهای زرهی از 
سوی کشورهای غربی به ارتش اوکراین، اعلام کرد. فرانسه 
و آلمان اعلام کردند که خودروهای جنگی سبک به اوکراین 
می فرستند و حمایت نظامی خود از کی یف را افزایش 
می دهند. آمریکا نیز اعلام کرده که خودروهای جنگی زرهی 
در اختیار اوکراین قرار خواهد داد. اخیرا در حالی که ولادیمیر 
پوتین رئیس جمهور روسیه دستور آتش بس دو روزه در 
سراسر خط مقدم درگیری ها در اوکراین را اعلام کرد، مقامات 
کشورهای غربی بر طبل خصومت با رد پیشنهاد آتش بس و 

اعلام تداوم حمایت نظامی از اوکراین کوبیدند.

نیکلایپاتروشف:

»روسیه«دراوکراینباناتومیجنگد

یک وکیل کاخ سفید تایید کرد که اسناد طبقه بندی شده 
دوران معاونت جو بایدن ماه نوامبر در یک اندیشکده در 
واشنگتن کشف شد. به گزارش فارس، یک وکیل کاخ سفید 
گفت: اسناد طبقه بندی شده )محرمانه( دوران معاونت جو 
بایدن ماه نوامبر در یک اندیشکده در واشنگتن توسط وکلای 
شخصی رئیس جمهور کشف شد. شبکه سی بی اس نیوز گزارش 
داد حدود ۱۰ سند در دفتر بایدن در »مرکز دیپلماسی و تعامل 
جهانی پن بایدن« پیدا شد و افزود مریک گارلند دادستان کل 
ایالات متحده از دادستانی در شیکاگو خواسته تا این اسناد 
محرمانه را که به آرشیو ملی داده شد، بررسی کند. ریچارد 
ساوبر مشاور ویژه رئیس جمهور آمریکا اعلام کرد که مطالب 
محرمانه توسط وکلای شخصی بایدن دوم نوامبر چند روز 
قبل از انتخابات میان دوره ای کنگره شناسایی شد. بایدن از 
فضای این مرکز از اواسط ۲۰۱7 تا شروع مبارزات انتخابات 
ریاست جمهوری خود در سال ۲۰۲۰ استفاده می کرد. ساوبر 

بیان داشت: کاخ سفید در روز کشف این اسناد، آرشیو ملی را در 
جریان گذاشت و صبح روز بعد اسناد در اختیار آن قرار گرفت. 
وی افزود این اسناد موضوع درخواست یا تحقیق قبلی از سوی 
آرشیو ملی نبوده است. به گفته وی، وکلای بایدن زمانی این 
اسناد را شکف کردند که در حال بسته بندی فایل های داخل 
یک کمد قفل شده به منظور تخلیه فضای اداری در مرکز مذکور 
در واشنگتن بودند. وی افزود: کاخ سفید با وزارت دادگستری و 
آرشیو ملی در این خصوص همکاری می کند. به گزارش رویترز، 
وزارت دادگستری و آرشیو ملی آمریکا به درخواست اظهارنظر 
پاسخ ندادند. ساوبر در اظهاراتش از تعداد اسناد محرمانه، محتوا 
و درجه محرمانگی آن ها چیزی نگفت. به گزارش سی بی اس، 
آن ها حاوی اسرار هسته ای نیستند. بایدن از سال ۲۰۰۹ تا 
۲۰۱7 معاون باراک اوباما چهل و چهارمین رئیس جمهور 
آمریکا بود و این اسناد مربوط به این دوران است. جیمی 
راسکین دموکرات ارشد کمیته نظارت مجلس نمایندگان 

آمریکا در بیانیه ای گفت که به نظر می رسد  وکلای بایدن بعد از 
یافتن اسناد، اقدام فوری و مناسبی انجام دادند و افزود اطمینان 
دارد که دادستان کل درباره اقدام بیشتر مقتضی تصمیم  
منصفانه خواهد گرفت. وزارت دادگستری آمریکا همچنین به 
طور جداگانه مشغول رسیدگی به کشف اسناد بسیار حساس 
محرمانه است که دونالد ترامپ در ویلای شخصی خود در فلوریدا 
بعد از خروج از کاخ سفید، نگهداری می کرد. ماموران اف بی آی 
هشتم اوت با مجوز دادگاه ویلای ترامپ را مورد بازرسی قرار 
دادند و ۱۰۰ سند با برچسب محرمانه در بین هزاران مورد دیگر 
از ویلای او کشف و ضبط شد. رئیس جمهور سابق آمریکا که به 
هجوم اف بی آی به خانه اش واکنش تندی نشان داده بود، در 
پستی در شبکه اجتماعی سوشال خود در واکنش به کشف 
اسناد از مرکز مورد استفاده بایدن نوشت: تا چه وقتی قرار است 
اف بی آی به خانه های متعدد جو بایدن، شاید حتی به کاخ سفید 
حمله کند؟ این اسناد قطعناً از طبقه بندی خارج نشده بود. 
گزارش ها حاکی از آن است که ترامپ در ژانویه گذشته زمانیکه 
کاخ سفید را ترک می کرد، ده ها جعبه حاوی اطلاعات محرمانه 
و فوق محرمانه را به عمارت تفریحی خود در فلوریدا منتقل کرد. 

اسنادمحرمانهازکمد»بایدن«سردرآورد

 


